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SKOL- OCH UTBILDNINGSCHEFER 

PROTOKOLL 

Tid och plats  2025-01-24, Regionens hus, lokal Hökensås 

Beslutande  Anneli Alm, Falköping 

Robert Rydquist, Falköping 

Catarina Tenggren Natt och Dag, Grästorp 

Catarina Higgins, Gullspång 

Hanna Olofsson, Götene 

Mari-Louise Brage, Hjo 

Harald Lundqvist, Karlsborg 

Pär Arvidsson Fäldt, Lidköping 

Maria Appelgren, Mariestad 

Johan Strömberg, Skövde 

Katarina Lindberg, Skövde 

Zophia Zander Norell, Tibro 

Sara Sjölund Bång, Tidaholm 

Leif Carlsson, Töreboda 

André Essebro, Vara 

Frånvarande  Elin Liljebäck Nilsson, Skara 

Anders Torén, Lidköping 

Tina Hededal, Essunga 

Övriga deltagande  

Hillevi Larsson, Skaraborgs Kommunalförbund 

Daniel Ekman, Skaraborgs Kommunalförbund 

Erik Eriksson, avdelningschef Vadsbogymnasiet och vuxenutbildningen Mariestad 
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Utses att justera Anneli Alm, Falköping 

Sekreterare  ------------------------------------------------ 
  Daniel Ekman 

Ordförande  ------------------------------------------------ 
  Katarina Lindberg 

Justerare  ------------------------------------------------ 
  Anneli Alm 

 

§ 1 Mötets öppnande 

Ordföranden öppnar mötet.  

§ 2 Val av justerare 

Till att justera dagens protokoll väljs Anneli Alm, Falköping 

§ 3 Förra mötets protokoll 

Mötet beslutar att: 

Lägga förra mötets protokoll till handlingarna. 

§ 4 Prislistan 

Katarina Lindberg informerar om att hon tillsammans med Pär Arvidsson Fäldt och Maria 

Appelgren ska besöka kommundirektörerna angående prislistan kl. 09:30. Beslut gällande 

prismodellen är fattat enligt ett underlag där det är fyra fastställda år (2017–2020) som legat till 

grund i stället för de fyra senaste som var tanken. Maria presenterar hur indexjustering skulle varit 

om prismodellen fungerat som det var tänkt. Pär har fått i uppdrag att se över vad indexjusteringen 

skulle innebära i kostnad per kommun.  

Återkoppling efter mötet hos kommundirektörerna: 

Kommundirektörerna är överens om att prismodellen inte ska ruckas på men att vissa saker bör 

kompletteras med inför informationsmötet med direktionen.  

§ 5 Samverkan Vuxenutbildning, Introduktionsprogram och Kommunalt aktivitetsansvar 

Erik Eriksson berättar att representanter för de tre nätverken Vux, IM och KAA träffats för att 

diskutera hur nätverken gemensamt kan arbeta med de uppdragsbeskrivningar som lagts av 

skolchefsgruppen. Nätverkens uppdragsbeskrivningar har mycket gemensamt. Mötet som 

genomfördes den 6 september resulterade i två huvudförslag till vägar framåt:  

• Behov att formalisera hur Vuxenutbildningarna hanterar inskrivning av elever som ej fyllt 

20 år   

• Arbeta för att skapa en samverkan kring yrkesutbildningar för båda skolformerna   
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Nätverkens arbetsgrupp önskar att skolcheferna pekar ut en riktning gällande utredning av hur 

punkter ovan kan arbetas vidare med.  

Reflektioner som framkommer i efterföljande samtal är att det i Skaraborg finns en stor variation 

gällande hur samarbetet mellan vuxenutbildning, IM och KAA fungerar i de olika kommunerna.  

Andra punkter som framkom på mötet den 6 september var behovet av ett skaraborgsgemensamt 

förhållningssätt till praktikersättning för ungdomar inom KAA, samarbete med AME behöver 

utvecklas och formaliseras samt studie- och yrkesvägledning i mellanrummet mellan grundskola 

och gymnasiet/IM/KAA.  

Katarina Lindberg lyfter Samverkansstrategi för Utbildning Skaraborg och den text som där står 

kring arbetet med obehöriga elever.  

Skol- och utbildningscheferna är överens om att två olika utredningar bör ske då de två ovan 

nämnda huvudförslagen är av olika natur. De skol- och utbildningschefer som är representanter i 

de tre nätverken Vux, IM och KAA ansvarar för att utredningarna genomförs. 

§ 6 Uppföljning av uppdragsbeskrivningar 

Uppföljningarna utgår från uppdragsbeskrivningen och fokuserar på följande frågeställningar.  

• Hur är framfarten i de olika uppdragen?  

• Vad går framåt, står på paus etc.?  

• Vad pågår som är gynnsamt för alla 15 kommuner?  

• Finns det andra frågor av strategisk vikt som ska nämnas?   

Vuxenutbildningen (Vux): Johan Strömberg informerar om de fyra uppdrag som finns med i 

uppdragsbeskrivningen och att nätverket har arbetsgrupper som fokuserar på de olika uppdragen. 

När det gäller uppdraget att synliggöra vuxenutbildningen i Skaraborg så är yrkesveckor och en 

reklamkampanj på bussar i vår delregion inplanerade. Uppdraget att utreda begreppet lärcentra 

och hur vi i Skaraborg kan samarbeta kring detta pågår.  

Introduktionsprogrammen (IM): Harald Lundqvist berättar att det oftast är högt deltagande på 

nätverksträffarna. Nätverket diskuterar ofta kring de elever som är långt från behörighet till 

nationella program och i stor omfattning stannar kvar på IM mer än ett år. Framöver behöver 

uppdragsbeskrivningen för IM spetsas till och bli mindre omfattande.  

Gymnasiet (Gy): André Essebro berättar om uppdragsbeskrivningen och att den likt IM:s framöver 

behöver spetsas till och bli mindre omfattande för att kunna arbetas med på ett mer framgångsrikt 

sätt. Stort fokus senaste året har varit att anordna den årligt återkommande 

gymnasierektorsträffen samt den övergripande nätverksdag för all personal på gymnasiet som 

genomförs vartannat år.  

Datum för kommande uppföljningar:   

• 28/2: Anpassad skola, Grundskola och Förskola  

• 21/3: SYV och KAA   
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§ 7 Vuxenutbildningen 

Katarina Lindberg och Johan Strömberg informerar om barnskötarutbildningen och Johan också 

kring ESF-projektet Kompetens i Västsverige där Arbetsförmedlingen är projektägare. 

Katarina inleder diskussionen om barnskötarutbildningen på vuxenutbildningen kopplat till det 

minskade rekryteringsbehovet som finns i flera kommuner. Johan berättar att Lidköping inte 

startar upp barnskötarutbildningen våren 2025 utan först till hösten. Skövde startar som planerat 

upp barnskötarutbildningen våren 2025 men ser över hur det ska bli inför höstens uppstart. Vid 

laget runt delger skolcheferna varandra hur rekryteringsbehovet av barnskötare ser ut i sina 

kommuner. Johan tar med sig denna information till Vux-nätverket.  

Johan informerar om hur det tvååriga ESF-projektet Kompetens i Västsverige fortlöper enligt 

framtagen tidsplan. Anställda projektmedarbetare är kopplade enligt de geografiska områden som 

Arbetsförmedlingen, som är projektägare, arbetar inom. Projektmedarbetarnas uppdrag är bland 

annat att ”pusha” och vara mentorer för deltagarna med syfte att de ska slutföra planerad 

utbildning. Anders Torén är Skaraborgs representant i projektets styrgrupp. 

§ 8 Naturbruksavtal 

André Essebro och Hillevi Larsson informerar om arbetet kring naturbruksavtalet sedan Göran 

Isbergs inspel på tidigare skolchefsmöte.  

§ 9 Omställning Skaraborg 

Hillevi Larsson återkopplar den aktivitetsplan som är framtagen i Omställning Skaraborg som gäller 

Internationell skola. Aktiviteten är slutförd. 

§ 10 Rapportering till hemkommun 

I projektet ”En skola för alla” arbetades en e-tjänst fram för att underlätta hemkommunens ansvar 

att följa upp elever hos annan huvudman, samt underlätta för huvudman att rapportera till 

hemkommun. Läsåret 2023/24 gick 361 ärenden via e-tjänsten för rapportering till hemkommun. 

Förutom e-tjänsten finns även ett informationsbrev framtaget. Båda finns att hitta på förbundets 

hemsida.  

Enligt skollagen, gymnasieförordningen och Skolverkets allmänna råd SKA elevens hemkommun 

meddelas vid vissa omständigheter. I Informationsbrevet som är framtaget finns även ett antal 

punkter som BÖR rapporteras till elevens hemkommun. I bilagorna till Samverkansavtal för 

gymnasieutbildningarna i Skaraborg finns text gällande vad som ska informeras till hemkommun. 

I efterföljande samtal klargörs varför det finns både SKA- och BÖR punkter med utgångspunkt till 

lagrummet. Skillnaden mellan kommunala- och fristående huvudmän lyfts också.  

I samband med att Harald Lundqvist yrkar om ändring gällande att BÖR punkterna ska ändras till 

SKA ger skol- och utbildningscheferna skolchefsrepresentanterna i gymnasienätverket i uppdrag 

att utreda frågan vidare.  

§ 11 Återkoppling Sveriges kommuner och regioner (SKR) 

Katarina Lindberg återkopplar från senaste skolchefsmötet med SKR. 
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Presentationen kring demografi bifogas på gemensam Teamsyta. 

§ 12 Dilemman kopplade till demografi och volymanpassning 

Denna punkt flyttas till annat tillfälle. 

§ 13 Återkoppling efter SKIS nätverkets medverkan den 15 /11–2024 

Anneli Alm informerar om vad som framkommit i SKIS-nätverket efter mötet och på vilka sätt 

arbetet kommer fortlöpa. Anneli efterfrågar vad SKIS-nätverkets medverkan gav skol- och 

utbildningscheferna och om inspel hur arbetet bör fortlöpa finns. Bland annat har nätverket 

påbörjat kartläggning kring system för datadriven skolutveckling vilket skolcheferna finner 

lämpligt.  

§ 14 Problematisk skolfrånvaro 

Maria Appelgren, Anneli Alm och Leif Carlsson berättar om sina kommuners arbete gällande 

problematisk skolfrånvaro.  

Presentation bifogas på vår gemensamma Teamsyta. 

§ 15 Uppföljning av länsdialogen den 13/12–2024 

I samtal reflekteras över vad länsdialogen resulterade i med tanke på det förberedelsearbete som 

gjorts.  

§ 16 Krishanteringsplan - Gymnasieantagningen  

Daniel Ekman informerar om den krishanteringsplan Gymnasieantagningen tagit fram. Dokument 

bifogas på gemensam Teamsyta.  

Mötet beslutar att: Gymnasieantagningens krishanteringsplan antas. 

§ 17 Tema förändringsledarskap 

Politikerkonferens 27–28 februari 2025 

Genomgång i grupperna gällande de utredningar som ska föredras om på Politikerkonferensen den 

27/2.  Grupperna förbereder ett antal presentationsbilder per område som skickas till Daniel 

Ekman som sätter samman dessa i en gemensam presentation. Presentationerna bör innehålla ett 

begränsat antal bilder och anförandena hållas korta med anledning av begränsat tidsutrymme 

(totalt ca 1,5h). Powerpointmall att använda bifogas på gemensam Teamsyta.  

Daniel Ekman visar antalet anmälda och gör medskicket att det är av vikt att påminna berörda att 

anmäla sig. Listan på anmälda bifogas på gemensam Teamsyta.  

 

Skolledarkonferens 5 mars 2025 

Daniel Ekman visar antalet som i dagsläget är anmälda och delger hur det ser ut per kommun. 

Listan bifogas på vår gemensamma Teamsyta. Uppdaterad lista skickas ut närmare 

anmälningsstopp.  

Studieresa 2024 och 2025 

Pär Arvidsson Fäldt presenterar om föredragningen som delar av skolcheferna fick kring förskola 

och grundskola i Södertälje. Presentation bifogas på vår gemensamma Teamsyta. 
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Önskemål gällande 2025 års studieresa 

Katarina Lindberg och Hillevi Larsson ber skolcheferna komma med förslag vart studieresa 2025 

ska gå. Förslag skickas till Hillevi. 

§ 18 Övriga frågor 

Remisser 

Inga remisser aktuella just nu 

 

Tilläggsbelopp 

Katarina Lindberg efterfrågar om det finns intresse och behov av en informationsinsats gällande 

tilläggsbelopp. Förslag är att skoljurister håller en utbildning som berörda kan anmäla sig till. 

Katarina och Pär Arvidsson Fäldt tar frågan vidare till skoljuristerna då intresse finns.  

 

IM-rutin 

Katarina Lindberg informerar om arbetsgruppens arbete med att ta fram en gemensam rutin och 

uppdaterad överenskommelseblankett. Ett möte med fristående aktörer är planerat att ske i närtid. 

 

Retroaktiv skolpeng 

Anneli Alm berättar om retroaktiv skolpeng och vad det innebär. Hon informerar bland annat om 

att beslut kan ändras under innevarande år om organisatoriska förändringar sker.  

 

Förstudie  

Hillevi Larsson informerar om att Skaraborg ingår i förstudien Stärkt APL för att främja framtida 

yrkesval. Skol- och utbildningscheferna ser positivt på att Skaraborgs Kommunalförbund kontaktar 

gymnasieskolor för intervjuer. Aktuella program i förstudien är: BA, EE, IN, VO och FT. 

 

ESF-projektet Val för livet 

Hillevi Larsson berättar om den positiva respons projektet fått av ESF vid nyligen genomförd 

kvalitetskontroll. Kontrollanten gav extra beröm till projektledning och projektekonom. ESF har 

önskemål om att följa dessa elever tills de går ut gymnasiet och öppnar för stöd kring detta. De vill 

också ta projektet till nationell nivå.  

 

Konferens Varberg, 18–19 mars 

Hillevi Larsson informerar om konferensen gällande arbete om modern arbetslivsorientering och 

efterfrågar intresse för deltagande. Catarina Tenggren NattochDag lägger ut anmälan på vår 

gemensamma Teamsyta.  

 

§ 19 Avslutning 

Ordförande avslutar mötet  

Nästa möte: 2025-02-28 


